
 

 

 

Z Á P I S 
z jednání výboru Rady plemenné knihy koz (VRPKK), které se konalo dne 15.8.2023 online 

formou v aplikaci MS Teams 

 

Přítomni online formou přes MS Teams: Ing. Ladislav Strnad, Ing. Richard Konrád, Prof. Ing. 

Luboš Vostrý, Ing. Věra Mátlová, Milan Domáň, Ing. Jitka Látalová, Josef Pulíček 

 

Program: 1. Zahájení 

                        2. Určení metody měření mléka u AN koz  

                        3. Metodika hodnocení vemen dojných plemen koz 

                        4. Projednání požadavků z klubů 

                        5. Diskuse 

                        6. Závěr1) Jednání zahájil v 18,00 hodin přivítáním přítomných předseda Rady Ing. 

Ladislav Strnad, který poté předložil ke schválení program jednání dle pozvánky. Ing. Strnad navrhl 

ověřovatele zápisu Ing. Richarda Konráda, zapisovatelem Ing. Strnada. Přítomno 7 členů VRPKK 

s hlasem rozhodujícím. 

2) VRPKK projednal metodu mléčné užitkovosti u chovů anglonubijských koz pro rok 2024. 

Z důvodů, že žádný chovatel AN koz nepodal písemnou žádost o změnu metody mléčné užitkovosti 

k tomuto dni, VRPKK doporučuje ke schválení metodu EC u všech chovů anglonubijských koz pro 

rok 2024.  

Ing. Konrád zdůraznil, že u nově vstupujících chovů do metody mléčné užitkovosti typu AC, 

je nutné dodržovat podmínky této metody (typ dojení, odstav kůzlat od matek apod.). Bez splnění 

těchto podmínek nelze provádět metodu AC. Ing. Látalová poznamenala, že měřící přístroje nelze 

uplatnit na konvovém dojení s kolísajícím tlakem. VRPKK dále projednal minimální množství koz 

nutných pro objektivní zpracování plemenných hodnot. Dle aktuálních podmínek výpočtu 

plemenných hodnot je třeba splnit podmínku 100 ks koz s doměřenou laktací.  

VRPKK doporučuje RPKK schválit pro rok 2024 u plemene koza AN pouze metodu EC. 

3) Ing. Strnad informoval VRPKK o hodnocení vemen dojených plemen koz. Hodnocení vemen 

probíhalo na většině chovů koz. Aktuální stav dat je ve fázi zpracování do formátu excel. Při 

zpracování údajů vyvstalo pár úprav z hlediska formátu protokolu. 

 VRPKK doporučil do připravovaného formátu excel zařadit údaj o sledované koze 

z hlediska věku a pořadí laktace. Ing.Strnad připraví na jednání RPKK částečné výsledky hodnocení 

vemen koz ve formátu excel. 

4) K dnešnímu dni nebyl přijat k projednání žádný požadavek z klubů. 

5) V rámci diskuse projednal VRPKK aktuální situaci v chovech koz. Ing. Mátlová zdůraznila 

důležitost účasti kozlů na větších NT z hlediska porovnání samců v populaci koz. Další podmínkou 

je správné předvedení zvířete. Hodnotitelé mohou s ohledem na připravenost na NT hodnotit zvíře 

negativně.  

 Ing. Konrád informoval VRPKK o aktuální situaci ohledně dotací na rok 2023 a přípravě 

dotačních titulů na rok 2024.  

6) Po vyčerpání všech bodů programu předseda Rady Ing. Strnad všem přítomným poděkoval za 

konstruktivní jednání a zasedání v 19,05   hodin ukončil. 

 

 

Zapsal: Ing. Ladislav Strnad                                       Ověřil: Ing. Richard Konrád 


